

LETTER NUMBER 370

1 1847-02-27
2 Monsieur le Supérieur du Pensionnat des Joséphites a Grammont

Loués st. J. M. J.

Mon cher fils en J. C.

Je m'empresse de vous faire part que nous avons, pour ouvrir le mois de notre St patron, une neuvaine du prince de Hohenlohe. Cette faveur, le mois de St Joseph, le Carême et le jubilé, voilà de puissants moyens pour attirer sur nous et sur notre chère patrie, des bénédictions en abondance. Tâchez de faire comprendre à vos confrères par paroles et par exemples, que nous avons tous grand intérêt à ne rien perdre des graces que Dieu nous prépare. Il y va peut-être du salut de plusieurs. Qui sait ce que la justice divine prépare contre les prévaricateurs de sa loi. Qui nous dira où s'arrêtera la vengeance du Ciel. Tâchons de désarmer le bras du Seigneur en profitant des moyens que je viens vous rappeler et que je desire vivement voir employés avec zèle dans votre couvent en particulier.

Soyez l'interprète de mes sentiments auprès de tous vos chers confrères.

Votre tout dévoué Père en J. C.

Gand, 27 février 1847

C. G. Van Crombrughe

27 February 1847

To the Superior of the Josephite Boarding School at Grammont.

Praised be Jesus, Mary and Joseph

My dear son in Jesus Christ,

I am hastening to inform you that we have, to open the month of our holy Patron, a novena from the Prince de Hohenlohe. This favour, the month of St Joseph, Lent and the jubilee¹ are powerful means of attracting abundant blessings on us and on our dear motherland. Try to make your confreres understand by your words and by example that we all have every reason not to lose anything of the graces which God is preparing for us. Perhaps the salvation of several depends on it. Who knows what divine justice is preparing against the prevaricators of His law? Who can tell us where Divine vengeance will stop? Let us try and disarm the hand of the Lord by using the means which I have just pointed out to you and which I truly desire to see used zealously in your convent in particular.

Please convey my good wishes to all your dear confreres.

Your most devoted Father in Jesus Christ,

Ghent 27 February 1847

C.G. Van Crombrughe

¹ Was this a Holy Year, or just 30 years of the Institute?